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 Protokół nr LXXII/2023 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 28 września 2023 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Monika Gromada – Zastępca Skarbnika Gminy Stare Miasto, 
- Marcin Janiak – Radca prawny, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Mienia, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Elżbieta Perkowska – Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Jerzy Rzepecki – Radny Powiatu Konińskiego, 
-    Justyna Cieślak – Przewodnicząca Rady Rodziców SP Barczygłów, 
- Małgorzata Tłok – pracownik socjalny GOPS w Starym Mieście, 
-    Monika Pawłowska – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – inspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie LXXII sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:08. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Karol Teodorczyk  – Otwieram LXXII sesję Rady Gminy Stare 
Miasto. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na sali obecnych jest 11 radnych, co oznacza qu-
orum upoważaniające do podejmowania prawomocnych uchwał. Przedstawię Państwu teraz zapropo-
nowany przez Panią Przewodniczącą porządek obrad. Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 roku, poz. 40 i 572) zwołuję na dzień 28 września 
2023 r. godz. 10:00 (czwartek) LXXII sesję Rady Gminy Stare Miasto, która odbędzie się w sali konfe-
rencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad LXXII sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z LXXI sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszech-
nych na kadencję 2024-2027 r., 

• w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych z terenu gminy Stare Miasto na 
kadencję 2024-2027 r., 

• w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 
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• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Stare Miasto,  

• w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się  
w gminnej ewidencji zabytków, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2035. 

7. Informacja o pozyskanych środkach pozabudżetowych na zadania realizowane przez Gminę Stare 
Miasto w 2023r. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2023r. 
9. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
10.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
11.  Zakończenie obrad LXXII sesji Rady Gminy. 

   

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LXXII sesji Rady Gminy. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Po przedstawieniu Porządku obrad chciałbym powitać przy-
byłych na dzisiejszą sesję. Pana Wójta – Dariusza Puchałę, Zastępcę – Pana Janusza Frysiaka, Panią 
Sekretarz – Luizę Kędracką, Panią Skarbnik Jolantę Sobczak, Zastępcę – Panią Monikę Gromadę. Nie 
widzę zgłoszeń do przedstawiania jakichkolwiek wniosków lub uwag, zatem przystępujemy do głoso-
wania porządku obrad. Proszę o oddanie głosu Państwa radnych.  

„za”                           –    11 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

Podaję wynik głosowania: „za” przyjęciem porządku obrad głosowało 11 radnych, wstrzymujących  
i przeciwnych głosów nie było, zatem porządek obrad został przyjęty. Będziemy go kontynuować.  
 
Porządek obrad LXXII sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z LXXI sesji Rady Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Protokół Państwo radni otrzymali drogą elektroniczną, jak 
również można go, z nim się zapoznać na Biuletynie Informacji Publicznej gminy naszej. Czy ktoś z Pań-
stwa radnych ma jakieś uwagi do tego protokołu z poprzedniej sesji? Również nie widzę zgłoszeń, za-
tem przystępujemy do głosowania przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. Proszę Państwa radnych  
o oddanie głosu.  

„za”                           –    11 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

Jest wynik głosowania. Również 11 radnych głosowało za przyjęciem tego protokołu, zatem protokół 
został przyjęty. Dziękuję.  
 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Jak w każdym kolejnym miesiącu ten protokół odpowiednio 
wcześniej Państwo radni otrzymują, jako radni otrzymujemy do naszych skrzynek mailowych, więc mie-
liśmy możliwość się z nimi zapoznać. Nie mniej również jest na tzw. BIP-ie, stornie internetowej nie-
mniej, gdyby Państwo mieli, Państwo radni mieli jakieś uwagi, to proszę w tym punkcie gdzie mamy 
sprawy różne, informacje itd.   
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Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-
nym. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Odczytam teraz informację przygotowaną przez Panią Prze-
wodniczącą. 1. Dyżury w Biurze Rady we wtorki i załatwianie spraw bieżących. 2. Udział w dożynkach 
gminno-parafialnych w Liścu Małym. 3. Udział w uroczystym otwarciu roku szkolnego 2023/2024  
w Szkole Podstawowej im. gen. Józefa Bema w Starym Mieście. To jest informacja Pani Przewodniczą-
cej o jej pracach w okresie międzysesyjnym. Proszę Państwa, przystępujemy do punku 6, w którym 
mamy pakiet uchwał zaproponowanych do przegłosowania przez Wysoką Radę.  

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 

 

• w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszech-
nych na kadencję 2024-2027 r., 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy – To będzie się wiązało z późniejszym wyborem ławników przez 
Wysoką Radę, ale najpierw z propozycją tego regulaminu zapozna nas Pan inspektor Staciwa, proszę.  

Pan Mateusz Staciwa – Dzień dobry. Szanowni Państwo, Prezes Sądu Okręgowego w Koninie  
pismem 23 maja 2023 roku zgłosił zapotrzebowanie na ławników z terenu gminy Stare Miasto do Sądu 
Okręgowego w Koninie oraz Sądu Rejonowego w Koninie. Do 30 czerwca br. z terenu Gminy Stare 
Miasto na ławnika do Sądu Okręgowego na kadencję 2024 - 2027 zgłosiła się 1 osoba, jest to Pani 
Joanna Pawlaczyk. Prezes Sądu Okręgowego w Koninie pismem 13 czerwca 2023 roku zgłosił kandyda-
tów na ławników na kadencję 2024 – 2027 do Sądu Okręgowego w Koninie w osobach: Pani Krystyna 
Zofia Trocha, Pan Andrzej Trocha i Pan Mirosław Iwiński. Do Rady Gminy Stare Miasto w ustawowym 
terminie nie wpłynęła żadna kandydatura do Sądu Rejonowego w Koninie. W związku z powyższym dla 
przejrzystości przeprowadzenia wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Koninie zasadne jest podję-
cie przedmiotowej uchwały. Teraz odczytam Państwu regulamin, który stanowi załącznik nr 1 do tej 
uchwały. Regulamin głosowania w wyborach ławników do Sądu Okręgowego w Koninie na kadencję 
2024 – 2027 §1. Ławników wybiera się spośród zgłoszonych kandydatów, po pozytywnym zaopiniowa-
niu każdej kandydatury przez Zespół Opiniodawczy. Ławników wybiera się w głosowaniu tajnym. Radni 
wybierają 4 ławników do Sądu Okręgowego w Koninie z 4 zgłoszonych kandydatur na ławników.  
§2. Techniczne czynności wyborcze wykonuje Komisja Skrutacyjna w składzie trzyosobowym, wyłonio-
nym spośród radnych w drodze głosowania. Komisja Skrutacyjna w swoim gronie dokonuje wyboru 
Przewodniczącego Komisji. §3. Komisja Skrutacyjna sprawdza prawidłowość sporządzonych kart do 
głosowania, opatruje karty pieczęcią Rady Gminy Stare Miasto i rozdaje je radnym. Wzór karty wybor-
czej wskazanej w ust. 1 stanowi załącznik nr 1 do przedmiotowego Regulaminu. Komisja Skrutacyjna 
wyczytuje kolejno z listy obecności nazwiska radnych przystępujących do głosowania i wręcza im karty 
wyborcze. Podczas głosowania na sali znajduje się parawan umożliwiający radnym tajne (dyskretne) 
dokonanie wyboru kandydatów na kartach do głosowania. Radny dokonuje aktu głosowania i następ-
nie umieszcza karty wyborcze w urnie znajdującej się na sali obrad. §4. Radny dokonuje wyboru ław-
nika poprzez postawienie przy nazwisku kandydata znaku „x” w kratce obok wyraz „tak” opowiadając 
się w ten sposób za wyborem lub w kratce obok wyrazu „nie” opowiadając się w ten sposób przeciwko 
wyborowi tego kandydata na ławnika. Jeżeli radny na karcie do głosowania: postawi przy nazwisku 
kandydata znak „x” jednocześnie w kratce obok wyrazu „tak”, jak i w kratce obok wyrazu „nie”, wypełni 
kartkę przy nazwisku kandydata w sposób niezgodny z ust.1 niniejszego paragrafu – jego głos uważa 
się za nieważny. Jeżeli radny na karcie do głosowania nie postawi przy nazwisku kandydata znaku „x” 
w kratce ani obok wyrazu „tak”, ani obok wyrazu „nie” uważa się, iż radny wstrzymał się od głosowania 
(głos wstrzymujący się). Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną są kartami nie-
ważnymi. Kart całkowicie przedartych Komisja Skrutacyjna nie bierze pod uwagę. §5. Kandydata na 
ławnika uważa się za wybranego, jeżeli w głosowaniu uzyskał więcej głosów, znaków „x” w kratce obok 
wyrazu „tak” od sumy znaków „x” w kratce obok wyrazu „nie”. W razie nieuzyskania pozytywnego 
wyniku głosowania, głosowanie powtarza się. Jeżeli drugie głosowanie nie wyłoni ławnika, procedurę 
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wyborczą powtarza się jeszcze 3– krotnie. Po przeprowadzeniu maksymalnej ilości głosowań Przewod-
niczący Rady Gminy Stare Miasto kończy procedurę głosowania i ogłasza, że Rada Gminy Stare Miasto 
nie dokonała wyboru ławnika na posiedzeniu sesji Rady Gminy Stare Miasto w dniu 28 września 2023 
roku. §6. Po zakończeniu głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki i sporządza protokół zgodnie 
brzmieniem załącznika Nr 2 do niniejszego regulaminu. Komisja odnotowuje wszelkie okoliczności  
i uwagi mogące mieć wpływ na wynik głosownia oraz zastrzeżenia zgłoszone przez członków Komisji 
Skrutacyjnej odnoszące się do naruszenia procedury w trakcie głosowania, obliczania głosów lub spo-
rządzania protokołu. Protokół odczytuje Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej. Stwierdzenie wyboru 
ławników dokonuje się uchwałą Rady Gminy Stare Miasto. Uchwała nie zostaje poddana głosowaniu – 
tajny wybór stwierdza Komisja Skrutacyjna. §7. Wszelkie sprawy dotyczące procedury głosowania nie-
uregulowane w niniejszym Regulaminie oraz wszelkie kwestie sporne dotyczące procedury głosowania 
rozstrzyga Rada Gminy Stare Miasto. §8. Ustala się wzór karty do głosowania zgodnie z brzmieniem 
załącznika nr 1 do niniejszego regulaminu. Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję bardzo za przedstawienie propozycji regulaminu, 
który będzie służył do głosowania w wyborach tajnych wyborach ławników do sądów powszechnych  
w naszej gminie. Otwieram dyskusję i proszę Państwa Panie i Panów radnych o zgłaszanie uwag do 
tego regulaminu, propozycji. Nie widzę takich zgłoszeń, w związku z powyższym przystępujemy do gło-
sowania tego regulaminu.  
 
Uchwała Nr LXXII/473/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 września 2023 roku w sprawie ustalenia 
regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027 r., 

     „za”                         –  11 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

Głosowało 11 radnych. Wszyscy głosowali „za”, a zatem regulamin niniejszy został przyjęty. Według 
tego regulaminu będziemy dzisiaj przeprowadzali wybory ławników z naszej gminy. Dziękuje za głoso-
wanie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej. 

Uchwała otrzymała Nr LXXII/473/2023 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

• w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych z terenu gminy Stare Miasto na 
kadencję 2024-2027 r., 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Proszę Państwa, teraz zmierzamy do podjęcia uchwały w spra-
wie wyboru ławników z tym, że nasz uchwała jako Rady Wysokiej będzie tylko stwierdzała, potwier-
dzała dokonanie wyboru ławników poprzez tajne głosowanie, które przeprowadzi Komisja Skrutacyjna, 
którą teraz najpierw będziemy powoływali. Proszę Państwa, Panie i Panów radnych o zgłaszanie pro-
pozycji do Komisji Skrutacyjnej 3- osobowej, więc proszę o 3 kandydatury. Proszę Pan radny Szyszyński.  

Pan Andrzej Szyszyński – Proponuję koleżankę Ewelinę Andrzejak.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Czy Pani radna wyraża zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej? 
 
Pani Ewelina Andrzejak – Tak.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję. Pierwszą kandydaturę już mamy zatwierdzoną. Pro-

szę o dalsze zgłoszenia. Pan radny Wejman.  
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Pan Lesław Wejman – Proponuję kandydaturę kolegi Lewandowskiego.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Czy Pan radny Lewandowski wyraża zgodę? 
 
Pan Waldemar Lewandowski – Tak, wyrażam zgodę.   

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję. To jest druga propozycja do Komisji Skrutacyjnej. 

Proszę o dalsze zgłoszenia. Pan radny Wejman. Pan radny Stasiak.  
 
Pan Mirosław Stasiak – Proponuję kandydaturę Michała Kałużnego.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Czy Pan Przewodniczący Kałużny wyraża zgodę? 

 
Pan Michał Kałużny – Tak, wyrażam.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – A więc to jest trzecia kandydatura. Dziękuję Państwu za zgło-

szenia i teraz przed przystąpieniem Komisji Skrutacyjnej do pracy, cała Rada, zespół radnych powinien 
zatwierdzić ten skład. Ponieważ to nie jest uchwała, więc nie mamy głosowania drogą elektroniczną, 
tylko tradycyjne głosowanie przeprowadzimy. … w którym miejscu? Przepraszam, ustalimy to. Przepra-
szam Państwa, to jest drobny błąd techniczny. Ja nie spodziewałem się, że tutaj będziemy to w ten 
sposób głosowali, ale skoro koledzy przygotowali w formie elektronicznej to przeprowadzimy. W każ-
dym razie teraz przystępujemy do głosowania zatwierdzenia składu Komisji Skrutacyjnej w składzie: 
Michał Kałużny, Ewelina Andrzejak i Waldemar Lewandowski. Proszę przystępujemy do głosowania.   

 
     „za”                         –  11 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

Wszyscy radni głosowali „za”, a więc skład Komisji Skrutacyjnej został zatwierdzony. Bardzo proszę 
Państwa wybranych do Komisji Skrutacyjnej o udanie się do pomieszczenia obok i możliwie szybkie 
ukonstytuowanie się, tzn. przede wszystkim o ustalenie przewodniczącego, który będzie prowadził to 
głosowanie oraz przygotowanie kart wyborczych. Bardzo proszę Pana inspektora Staciwę o wsparcie 
dla Komisji Skrutacyjnej. Spodziewamy się, że to nie potrwa długo, zatem nie ogłaszam na razie prze-
rwy. Czekamy na powrót Państwa, członków Komisji Skrutacyjnej.  
 

Pani Ewelina Andrzejak – Komisja chciałaby poinformować, że ukonstytuowała się już. Przewod-
nicząca – radna Andrzejak Ewelina, członkowie: Michał Kałużny oraz Waldemar Lewandowski, drugi 
członek Komisji. Teraz pokażemy Państwu, że urna jest pusta i w urnie nie ma żadnych kart do głoso-
wania. Proszę zobaczyć, urna jest pusta. Będę po kole wyczytywała radnych. Każdy z radnych otrzyma 
4 karty do głosowania. Prosimy udać się tutaj w miejsce wyznaczone, długopis tam jest. Pierwsza An-
drzejak Ewelina. Poproszę Michała Kałużnego, poproszę radnego Mirosława Kujawę, poprosimy rad-
nego Pawła Kwiecińskiego, poprosimy radnego Waldemara Lewandowskiego, poprosimy radnego  
Mirosława Stasiaka, poprosimy radnego Andrzeja Szyszyńskiego, poprosimy radnego Karola Teodor-
czyka, poprosimy radnego Lesława Wejmana, poprosimy radnego Tomasza Wilczyńskiego, poprosimy 
radnego Andrzeja Zająca.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Czy wszyscy radni obecni na sesji zagłosowali Pani Przewod-
nicząca? Tak. Dziękuję, zatem za przeprowadzenie głosowania i proszę Szanowną Komisję o udanie się 
do pomieszczenia obok celem podliczenia głosów oraz przygotowania protokołów. Na ten czas ogła-
szam 10-minutową przerwę w obradach. 

 
Przerwa: 10:35-10:46. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy – … Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej – radnej Ewelinie An-
drzejak, proszę.  

 
Pani Ewelina Andrzejak – Komisja Skrutacyjna w składzie: Ewelina Andrzejak, Waldemar Lewan-

dowski, Michał Kałużny dokonała przeliczenia głosów. Odczytam teraz 4 protokoły z posiedzenia.   
Protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do Sądu Okręgowego w Koninie na 
kadencję 2024-2027 sporządzony na LXXII sesji Rady Gminy Stare Miasto w dniu 28 września 2023 roku. 
Komisja Skrutacyjna w składzie: Przewodniczący Komisji – Ewelina Andrzejak, Członek Komisji – Wal-
demar Lewandowski, Członek Komisji – Michał Kałużny po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwier-
dza, co następuje: Liczba radnych obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 11. Na ławnika do 
Sądu Okręgowego w Koninie zgłoszono kandydaturę Krystyny Trochy. Liczba radnych, którym wydano 
karty do głosowania: 11. Liczba kart wyjętych z urny 11. Liczba kart nieważnych: 0. Liczba głosów  
nieważnych: 0. Liczba głosów ważnych oddanych na kandydata: 10. Przeciwko wyborowi kandydata na 
ławnika: 0. Bez dokonania wyboru (wstrzymujących się): 1 głos. Wobec powyższego Komisja Skruta-
cyjna stwierdza, że kandydat uzyskał więcej głosów za wyborem niż przeciw wyborowi i został wybrany 
na ławnika do Sądu Okręgowego w Koninie. Ponadto Komisja stwierdza, że podczas głosowania nie 
zaszły następujące okoliczności, które mogły mieć wpływ na ważność głosowania. Głosowanie uznaje 
się za ważne. Na tym protokół zakończono i podpisano przez członków Komisji. Protokół z ustalenia 
wyników głosowania w wyborach ławników. Skład Komisji ten sam. Po wyjęciu kart z urny i ich przeli-
czeniu stwierdza, co następuje. Liczba radnych obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 11.  
Na ławnika do Sądu Okręgowego w Koninie zgłoszono kandydaturę Andrzeja Trochy. Liczba radnych, 
którym wydano karty do głosowania: 11. Liczba kart wyjętych z urny 11. Liczba kart nieważnych: 0. 
Liczba głosów nieważnych: 0. Liczba głosów ważnych oddanych na kandydata: 10. Przeciwko wyborowi 
kandydata na ławnika: 0. Bez dokonania wyboru (wstrzymujących się): 1 głos. Wobec powyższego  
Komisja Skrutacyjna stwierdza, że kandydat uzyskał więcej głosów za wyborem niż przeciw wyborowi  
i został wybrany na ławnika do Sądu Okręgowego w Koninie. Ponadto Komisja stwierdza, że podczas 
głosowania nie zaszły następujące okoliczności, które mogły mieć wpływ na ważność głosowania. Gło-
sowanie uznaje się za ważne. Na tym protokół zakończono i podpisano: Przewodnicząca: Andrzejak 
Ewelina, członek Komisji: Michał Kałużny, członek Komisji: Waldemar Lewandowski.  Kolejny Protokół 
z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do Sądu Okręgowego w Koninie. Komisja Skru-
tacyjna w składzie jak w poprzednich protokołach. Liczba radnych obecnych na sesji uprawnionych do 
głosowania: 11. Na ławnika do Sądu Okręgowego w Koninie zgłoszono kandydaturę Mirosława Iwiń-
skiego. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania: 11. Liczba kart wyjętych z urny 11. Liczba 
kart nieważnych: 0. Liczba głosów nieważnych: 0. Liczba głosów ważnych oddanych na kandydata: za 
wyborem kandydata na ławnika 10 głosów. Przeciwko wyborowi kandydata na ławnika: 0 głosów. Bez 
dokonania wyboru (wstrzymujących się): 1 głos. Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza,  
że kandydat uzyskał więcej głosów za wyborem niż przeciw wyborowi i został wybrany na ławnika do 
Sądu Okręgowego w Koninie. Ponadto Komisja stwierdza, że podczas głosowania nie zaszły następu-
jące okoliczności, które mogły mieć wpływ na ważność głosowania. Głosowanie uznaje się za ważne. 
Na tym protokół zakończono i podpisano: Przewodnicząca: Andrzejak Ewelina, członek Komisji: Michał 
Kałużny, członek Komisji: Waldemar Lewandowski.  i czwarty Protokół z ustalenia wyników głosowania 
w wyborach ławników do Sądu Okręgowego w Koninie. Komisja Skrutacyjna w składzie tak, jak w po-
przednie protokoły. Po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza się, co następuje: Liczba radnych 
obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 11. Na ławnika do Sądu Okręgowego w Koninie zgło-
szono kandydaturę Joanny Pawlaczyk. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania: 11. Liczba 
kart wyjętych z urny 11. Liczba kart nieważnych: 0. Liczba głosów nieważnych: 0. Liczba głosów ważnych 
oddanych na kandydata: za wyborem kandydata na ławnika 11 głosów. Przeciwko wyborowi kandydata 
na ławnika: 0 głosów. Bez dokonania wyboru (wstrzymujących się): 0 głosów. Wobec powyższego  
Komisja Skrutacyjna stwierdza, że kandydat uzyskał więcej głosów za wyborem niż przeciw wyborowi  
i został wybrany na ławnika do Sądu Okręgowego w Koninie. Ponadto Komisja stwierdza, że podczas 
głosowania nie zaszły następujące okoliczności, które mogły mieć wpływ na ważność głosowania. Gło-
sowanie uznaje się za ważne. Na tym protokół zakończono i podpisano: Przewodnicząca: Andrzejak 
Ewelina, członek Komisji: Michał Kałużny, członek Komisji: Waldemar Lewandowski. Dziękuję bardzo.  
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 Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Bardzo dziękuję Pani Przewodniczącej za przedstawienie wy-
ników głosowania oraz wszystkim członkom Komisji dziękuję za sprawne przeprowadzenie tego taj-
nego głosowania. Proszę Państwa, przed przystąpieniem do głosowania naszej uchwały potwierdzają-
cej to tajne głosowanie dotyczące wyboru proszę o przedstawienie uzasadnienia do uchwały Pana in-
spektora Staciwę i następnie proszę, żeby również Pan inspektor przedstawił opinię zespołu do zaopi-
niowania kandydatów, komisje tego zespołu, którego wybraliśmy wcześniej. Proszę bardzo.   

Pan Mateusz Staciwa – Szanowni Państwo, w tym roku upływa kadencja ławników sądowych  
w sądach powszechnych. Zgodnie z przepisami ustawy – Prawo o ustroju sądów powszechnych, wybór 
ławników został powierzony wyłącznie radom gmin z terenu działania poszczególnych sądów rejono-
wych i okręgowych. Wyboru dokonuje się w formie uchwały podejmowanej w głosowaniu tajnym. Listę 
wybranych ławników wraz z dotyczącymi ich danymi rady gmin, które dokonały ich wyboru, przesyłają 
prezesom właściwych sądów, najpóźniej do końca października. W związku z pismem Prezesa Sądu 
Okręgowego w Koninie zgłaszającym zapotrzebowanie na ławników z terenu gminy Stare Miasto do 
Sądu Okręgowego w Koninie oraz Sądu Rejonowego w Koninie niniejsza uchwała jest wykonaniem 
ustawowego obowiązku zawartego w art. 162 ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku – Prawo o ustroju  
sądów powszechnych w zakresie wyboru ławników do sądów powszechnych. Teraz odczytam Państwu 
opinię zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników z dnia 26 września 2023 roku. Zespół ds. 
zaopiniowania kandydatów na ławników został powołany uchwałą Nr LXXI/464/2023 Rady Gminy Stare 
Miasto z dnia 31 sierpnia 2023 r. w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania zgłoszonych kandy-
datów na ławników sądów powszechnych na kadencję 2024-2027, w składzie: Staciwa Mateusz –  
inspektor, pracownik Urzędu Gminy Stare Miasto – przewodniczący Zespołu; Stasiak Mirosław – radny 
Rady Gminy Stare Miasto – członek Zespołu; Zając Andrzej – radny Rady Gminy Stare Miasto – członek 
Zespołu; Kwiecińska Janina – inspektor, pracownik Urzędu Gminy Stare Miasto – członek Zespołu;  
Nawrocka Marta – adwokat – członek Zespołu. Wybory ławników odbywają się na podstawie ustawy  
z dnia 27 lipca 2001 roku - Prawo o ustroju sądów powszechnych zwanej dalej ustawą, oraz rozporzą-
dzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 9 czerwca 2011 r. w sprawie sposobu postępowania z doku-
mentami złożonymi radom gmin przy zgłaszaniu kandydatów na ławników oraz wzoru karty zgłoszenia 
zwanego dalej rozporządzeniem. Zadaniem Zespołu, zgodnie z art. 163 § 2 ustawy, jest wypracowanie 
i przedstawienie na sesji Rady Gminy opinii o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie 
spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. Prezes Sądu Okręgowego w Koninie pismem  
z dnia 23 maja 2023 r., skierowanym do Przewodniczącego Rady Gminy, poinformował o ustalonej 
przez Kolegium Sądu Okręgowego w Koninie liczbie ławników wybieranych przez Radę Gminy Stare 
Miasto do poszczególnych sądów: 6 ławników do Sądu Okręgowego w Koninie, 2 ławników do Sądu 
Rejonowego w Koninie. W terminie do 30 czerwca br. uprawnione podmioty oraz grupy obywateli do-
konały zgłoszeń kandydatów, których zgłoszenia spełniały wymagania formalne: do Sądu Okręgowego 
– 4 kandydatów, do Sądu Rejonowego – brak kandydatów. Dokonano analizy zgłoszeń kandydatów na 
ławników pod kątem spełnienia przez kandydatów wymogów ustawowych określonych w art. 158 i art. 
159 ustawy tj. Art. 158. § 1. Ławnikiem może być wybrany ten, kto: posiada obywatelstwo polskie  
i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich, jest nieskazitelnego charakteru, ukończył 30 lat, jest 
zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu kandydowania co najmniej od 
roku, nie przekroczył 70 lat, jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika, 
posiada co najmniej wykształcenie średnie. § 3. Do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy ław-
nikiem powinna być wybrana osoba wykazująca szczególną znajomość spraw pracowniczych. Art. 159. 
§ 1. Ławnikami nie mogą być: osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach oraz w pro-
kuraturze, osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia można żądać skierowania sprawy 
na drogę postępowania sądowego, funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowiska zwią-
zane ze ściganiem przestępstw i wykroczeń, adwokaci i aplikanci adwokaccy, radcy prawni i aplikanci 
radcowscy, duchowni, żołnierze w czynnej służbie wojskowej, funkcjonariusze Służby Więziennej, radni 
gminy, powiatu i województwa. § 2. Nie można być ławnikiem jednocześnie w więcej niż jednym  
sądzie. Zespół szczegółowo przeanalizował także informację z dnia 19 września 2023 r. Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Poznaniu, która wpłynęła na wniosek Rady Gminy Stare Miasto zawarty  
w uchwale Nr LXXI/465/2023 w sprawie udzielenia upoważnienia Przewodniczącemu Rady Gminy 
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Stare Miasto do wystąpienia do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu w sprawie zasięgnię-
cia informacji o kandydatach na ławników sądowych na kadencję 2024-2027. Zespół po dokonaniu 
analizy zgłoszeń stwierdza, że 1. Kandydat do Sądu Okręgowego w Koninie: Mirosław Iwiński zgłoszony 
przez Prezesa Sądu Okręgowego w Koninie spełnia wymogi określone w ustawie. Zespół stwierdza, 
opierając się na informacjach zawartych w zgłoszeniu, w tym szczególnie w karcie zgłoszenia, że kan-
dydata nie dotyczą okoliczności, o których mowa w art. 159 ustawy. Joanna Pawlaczyk zgłoszona przez 
obywateli (50 podpisów na liście) spełnia wymogi określone w ustawie. Zespół stwierdza, opierając się 
na informacjach zawartych w zgłoszeniu, w tym szczególnie w karcie zgłoszenia, że kandydata nie do-
tyczą okoliczności, o których mowa w art. 159 ustawy. Krystyna Zofia Trocha zgłoszona przez Prezesa 
Sądu Okręgowego w Koninie spełnia wymogi określone w ustawie. Zespół stwierdza, opierając się na 
informacjach zawartych w zgłoszeniu, w tym szczególnie w karcie zgłoszenia, że kandydata nie dotyczą 
okoliczności, o których mowa w art. 159 ustawy. Andrzej Trocha zgłoszony przez Prezesa Sądu Okrę-
gowego w Koninie spełnia wymogi określone w ustawie. Zespół stwierdza, opierając się na informa-
cjach zawartych w zgłoszeniu, w tym szczególnie w karcie zgłoszenia, że kandydata nie dotyczą okolicz-
ności, o których mowa w art. 159 ustawy. Opinię o zgłoszonych kandydatach Zespół przygotował  
w oparciu o: zgłoszenia kandydatów; informację z dnia 19 września 2023 r. Komendanta Wojewódz-
kiego Policji w Poznaniu o kandydatach. Wymienione wyżej dokumenty, protokół z przebiegu posie-
dzenia Zespołu oraz lista obecności, stanowią odrębną dokumentację, do wglądu w Biurze Rady Gminy 
Stare Miasto. Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu inspektorowi za przedstawienie i uza-
sadnienie do uchwały, którą za chwilę odczytam, jak również opinię zespołu do zaopiniowania kandy-
datów. Proszę Państwa, odczytam teraz treść uchwały, którą za chwilę będziemy głosowali.  
 
Uchwała Nr LXXII/474/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 września 2023 roku w sprawie wyboru 
ławników do sądów powszechnych z terenu gminy Stare Miasto na kadencję 2024-2027 r. Na podsta-
wie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., 
poz. 40, 572 i 1463) oraz art. 160 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku – Prawo o ustroju sądów po-
wszechnych (Dz. U. z 2023 r., poz. 217 ze zm.) Rada Gminy Stare Miasto uchwala, co następuje:  
§ 1. Stwierdza się, że w wyniku przeprowadzonego tajnego głosowania dokonano wyboru ławników  
z terenu Gminy Stare Miasto do Sądu Okręgowego w Koninie: 1) Mirosław Iwiński ur. 02.01.1958r.  
w Helenowie Pierwszym, syn Kazimierza i Franciszki, zam. Żychlin; 2) Joanna Pawlaczyk ur. 29.03.1967r. 
w Koninie, córka Lecha i Marioli, zam. Trójka; 3) Krystyna Trocha ur. 18.02.1958r. w Starym Mieście, 
córka Antoniego i Felicji, zam. Stare Miasto; 4) Andrzej Trocha ur. 15.09.1957r. w Liścu Małym, syn 
Eugeniusza i Krystyny, zam. Stare Miasto; § 2. Kadencja ławników, o którym mowa w § 1 obejmuje lata 
2024-2027. § 3. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy Stare Miasto do przekazania listy wy-
branych ławników Prezesowi Sądu Okręgowego w Koninie. § 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem pod-
jęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Stare Miasto oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej. Przystępujemy do głosowania odczytanej przed chwilą uchwały. 
 

Pan Michał Kałużny – Ja w kwestii formalnej Panie Przewodniczący można? 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Proszę bardzo.  

Pan Michał Kałużny – W §6 regulaminu, który uchwaliliśmy wcześniej jest taki punkt, że stwier-
dzenie wyboru ławników dokonuje się uchwała Rady Gminy. Uchwała nie zostaje poddana głosowaniu, 
ponieważ tajny wybór stwierdza Komisja Skrutacyjna, więc pytania do Pana mecenasa czy tu jest błąd 
w regulaminie? Czy tą uchwałę będziemy jednak głosować? Bo jest to sprzeczne z tym, co uchwaliliśmy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Może ja spróbuje, bo ja też na to zwróciłem uwagę Panie Prze-
wodniczący. Ta uchwała, którą podejmujemy jest uchwałą stanowiącą wybór. Wyboru dokonała Komi-
sja Skrutacyjna, a tą uchwałą Rada jako zespół potwierdza, że takie głosowanie tajne przy pomocy Ko-
misji Skrutacyjnej zostało przeprowadzone i tylko tyle ta uchwała mówi. Może Pan mecenas uzupełni. 
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Pan Michał Kałużny – No to skąd w takim razie ten zapis w regulaminie? 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Niezręczny zapis to jest, przyznaje. Ten zapis wskazuje na to 
tak jakby albo może być głosowana lub nie. Powinno być, że to jest uchwała stwierdzająca odbycie 
wyboru przez Komisję Skrutacyjną, ale to tylko powiedzmy sobie, że gra słów, ale proszę Panie mece-
nasie.  

Pan Marcin Janiak – Nie wpływa na ważność wyborów, więc tutaj zgadzam się z tym.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Tak. Uwaga słuszna, ale meritum sprawy nie narusza także to 
podkreślam jeszcze raz, uchwała, którą odczytałem potwierdza tylko, że wybraliśmy Komisję Skruta-
cyjną, która przeprowadziła tajne głosowanie w dniu dzisiejszym i dokonała prawomocnego wyboru. 
Czy jeszcze ktoś z Państwa przed rozpoczęciem głosowania ma jakąś uwagę może? Nie, dziękuję Panu 
Przewodniczącemu Kałużnemu, a zatem wracamy do głosowania. Ogłaszam rozpoczęcie głosowania 
uchwały o treści przedstawianej przeze mnie. Proszę, przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  11 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
Dziękuje za głosowanie. Głosowali wszyscy obecni, wszyscy głosowali „za”, a zatem uchwała została 
przyjęta.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej. 

Uchwała otrzymała Nr LXXII/474/2023 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Państwo radni otrzymali tą propozycję uchwały na druku nr 
616. O przedstawienie uzasadnienia poproszę Panią kierownik Elżbietę Kaczmarek. 

Pani Elżbieta Kaczmarek – Szanowni Państwo. Nieruchomość położona w obrębie Janowice, ozna-
czona numerem ewidencyjnym 372 o powierzchni 0,0996 ha stanowi własność prywatną. Zgodnie z 
miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego Gminy Stare Miasto nieruchomość zlokalizo-
wana w obrębie Janowice, oznaczona numerem ewidencyjnym 372 około 96% tej nieruchomości znaj-
duje się na terenie przeznaczonym pod drogę publiczną – drogę gminną, przeznaczenie dopuszczalne: 
sieci infrastruktury. Dla pozostałej części nieruchomości oznaczonej nr 372 ok. 4% brak jest obowiązu-
jącego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Nabycie przedmiotowej nieruchomości 
zapewni zgodnie z obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego połączenie 
ulicy Diamentowej z drogą gminną, oznaczoną nr ewidencyjnym 375 oraz drogą oznaczoną nr ewiden-
cyjnym 367/1 i 366/8, a także umożliwi doprowadzenie niezbędnej infrastruktury technicznej. Dziękuję 
bardzo. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję. Proszę 
bardzo, zachęcam Państwa radnych do zgłaszania uwag lub zadawania pytań Pani kierownik w sprawie 
propozycji tej uchwały. Nie widzę zgłoszeń, zatem przystępujemy do głosowania.  
 
Uchwała Nr LXXII/475/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 września 2023 roku w sprawie wyraże-
nia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare Miasto. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Proszę Państwa radnych o oddanie głosu.   
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     „za”                         –  11 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
Dziękuję za głosowanie. Głosowało, oddanych zostało 11 głosów, wszystkie „za”. Dziękuję. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie. 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej. 

Uchwała Nr LXXII/475/2023 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej                       
własność Gminy Stare Miasto, 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Również o uzasadnienie poproszę Panią kierownik Elżbietę 
Kaczmarek. 

Pani Elżbieta Kaczmarek – Szanowni Państwo, nieruchomość położona w obrębie Lisiec Mały ozna-
czona nr ewidencyjnym 312 o pow. 5,09 ha oraz nr ewidencyjny 191 o pow. 0,43 ha stanowi własność 
gminy Stare Miasto. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego gminy Stare 
Miasto dla nieruchomości zlokalizowanej w obrębie geodezyjnym Lisiec Mały, oznaczonej nr ewiden-
cyjnym 312 oraz 191 ustalono przeznaczenie: teren infrastruktury technicznej – elektroenergetyka – 
tereny elektrowni fotowoltaicznych (symbol z planu 2E). Mając na uwadze, iż przedmiotowa nierucho-
mość nie jest przeznaczona  w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego na zadania wła-
sne gminy,  przygotowano i przedłożono Państwu projekt uchwały. Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję Pani kierownik za przedstawienie uzasadnienia. 
Otwieram dyskusję, proszę bardzo. Głosu udzielam Panu radnemu Kwiecińskiemu.  

 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo Radni, ja powtórzę to, 

co mówiłem na Komisji. Uważam, że ten pomysł jest złym pomysłem, wręcz szkodliwym, niekorzyst-
nym dla naszego samorządu. Chciałem zaznaczyć Szanowni Państwo Radni, że to jest, te 5 ha jest po-
łożone w wyjątkowo atrakcyjnym miejscu, przy drodze, od drogi powiatowej w kierunku Hubów  
i z drogi Lisiec Mały Krągola, naprzeciwko tam, gdzie się odbywały dożynki. Ci Państwo, co byli na do-
żynkach doskonale Państwo wiedzą jak to wygląda. Szanowni Państwo, ja uważam, że powinniśmy 
dbać o własny majątek, pomnażać go, a nie wyprzedawać go. Nie uważam, żebyśmy byli w tak kiepskiej 
sytuacji finansowej, mamy kredyty, ale Szanowni Państwo, żebyśmy doprowadzali do sytuacji, że wy-
przedajemy własny majątek. Nie tak dawno, 3 czy 4 miesiące temu lekką ręką udzieliliśmy wsparcia 
finansowego Zakładowi Usług Wodnych nieoprocentowanej pożyczki, a tutaj sprzedajemy, wyprzeda-
jemy nasz majątek. Chciałem jeszcze zaznaczyć, że powtórzyć, że to jest w wyjątkowo atrakcyjnym 
miejscu. Być może zdarzy się taka sytuacja, że trzeba będzie gdzieś np. będzie jakaś inwestycja, którą 
byśmy przeprowadzili i nie będziemy mieli gruntu, możemy ewentualnie wtedy grunt zamienić. Sza-
nowni Państwo, już to będzie bezkosztowo, a być może przyjdą takie czasy, kiepskie czasy, że będziemy 
musieli z tego zabezpieczenia skorzystać. Na dzień dzisiejszy nie uważamy, żebyśmy byli w tak kiepskiej 
kondycji finansowej żebyśmy wyprzedawali własny grunt. Szanowni Państwo, historia oceni nas źle, a 
zdarzały się przypadki, że również za nieodpowiedzialne działanie radnych również oceniał sąd. Jeszcze 
raz apeluję do Państwa radnych, nie podejmujmy zbyt pochopnej decyzji o wyprzedaży naszego ma-
jątku gminnego. Dziękuję.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję Panu radnemu Kwiecińskiemu za zabranie głosu  

w dyskusji. Proszę bardzo, czy są dalsze zgłoszenia? W dalszym ciągu jesteśmy na etapie dyskusji na 
temat przedstawianej propozycji uchwały przez Panią kierownik Kaczmarek. Nie widzę dalszych zgło-
szeń. Dziękuję, zamykam dyskusję w takim razie.  
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Uchwała Nr LXXII/476/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 września 2023 roku w sprawie wyraże-
nia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto. 
Proszę Państwa radnych o oddanie głosu.  
 

     „za”                         –  11 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
Dziękuję za głosowanie. Przedstawiam wyniki głosowania „za” 7 radnych, „przeciw” 2 i „wstrzymało 
się” również 2, a zatem większością głosów uchwała została przyjęta dziękuję.  

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, 
Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz. 

„Przeciw” głosowali radni: Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł.  

Od głosu „wstrzymali się”: Kałużny Michał, Andrzej Zając.  

Uchwała Nr LXXII/476/2023 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gmin-
nej ewidencji zabytków, 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Kolejny projekt uchwały Państwo radni otrzymali na druku 
618. O uzasadnienie do tej uchwały poproszę Panią inspektor Monikę Pawłowską. 
 

Pani Monika Pawłowska – Dzień dobry. Szanowni Państwo. Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 9 ustawy  
o samorządzie gminnym do zadań własnych gminy należą sprawy kultury oraz ochrony zabytków.  
Na podstawie art. 81 ust. 1 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami 
rada gminy posiada upoważnienie do uchwalenia aktu prawa miejscowego w sprawie zasad udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym  
do rejestru lub ujętego w gminnej ewidencji zabytków. Projektowana uchwała nie wyklucza osób  
fizycznych i jednostek organizacyjnych będących przedsiębiorcami z kręgu podmiotów uprawnionych 
do ubiegania się o finansowanie z budżetu gminy umożliwiające trwałe zachowanie zabytków oraz ich 
zagospodarowanie i utrzymanie. W związku z powyższym zostały spełnione wymogi proceduralne 
określone w art. 7 ust. 3 ustawy o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej, zgodnie 
z którymi projekt uchwały przewidującej udzielenie pomocy de minimis został przedłożony w dniu  
23 sierpnia 2023 r. Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz Ministrowi Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi w celu zaopiniowania. Oba urzędy odpowiednio w korespondencji z dnia 30 sierpnia 
oraz 8 września 2023 r. nie wniosły zastrzeżeń do projektowanej uchwały. Mając powyższe na uwadze 
podjęcie przedmiotowej uchwały jest za zasadne. Dziękuję bardzo. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję Pani inspektor, zatem otwieram dyskusję,  

przedstawionego projektu uchwały. Proszę bardzo o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę zgłoszeń, zatem 
zamykam dyskusję. Dziękuję Pani inspektor.  

 
Uchwała Nr LXXII/477/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 września 2023 roku w sprawie zasad 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania, proszę Państwa radnych o od-
danie głosu.  
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     „za”                         –  11 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
11 głosów „za”, a więc uchwała została przyjęta jednogłośnie. Dziękuję.  

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej. 

Uchwała otrzymała Nr LXXII/477/2023 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Państwo radni ten projekt otrzymali na druku nr 619 A.  
O uzasadnienie do uchwały Proszę Skarbnika Gminy – Panią mgr Jolantę Sobczak. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Projekt w sprawie zmiany uchwały  

budżetowej na rok 2023 zakłada zwiększenie dochodów o kwotę 866.667,05 zł. do łącznej kwoty 
84.965.455,66 zł. Zwiększenie również dochodów o kwotę 866.667,05 zł. przepraszam wydatków do 
łącznej kwoty 88.592.448,23 zł. Na zwiększenie dochodów w głównej mierze miało wpływ zawiado-
mienie Ministra Finansów o przyznaniu subwencji oświatowej w kwocie 45.994,00 zł. z tytułu odpisu 
na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych dla nauczycieli jak i również przyznanie uzupełniającej 
subwencji ogólnej w kwocie 2.573.269,00 zł. jak i również zwiększenie pomocy społecznej z tytułu 
otrzymanych dotacji w kwocie 31.500,00 zł. jak i również edukacyjna opieka wychowawcza zwiększenie 
dotacji z tytułu pomocy o charakterze socjalnym. Duże znaczenie ma również zmniejszenie dochodów 
w rozdziale 75618 o kwotę 2.000.000,00 zł. z tytułu zmniejszenie wpływu z opłaty planistycznej. Nato-
miast jeśli chodzi o kwotę wydatków, przyznano dotację w dziale 01008 melioracje wodne 10.000,00 
zł. dla Gminnej Spółki Wodnej. Zmiany wynikające w transport i … dotyczą funduszu sołeckiego i to jest 
zwiększenie o kwotę 3.350,00 zł. W dziale 700 gospodarka mieszkaniowa również zwiększenie  
o 4.700,00 zł. z tytułu kosztów postępowania sądowego. W dziale 710 jest to zmiana paragrafów.  
W dziale 754 zmniejszenie o 7.713,10 zł. dotyczy to zmian związanych z funduszem sołeckim sołectwa 
Janowice. W dziale oświata i wychowanie dokonano zwiększenie o 765.775,00 zł. i dotyczy to części 
odpisu Zakładowego odpisu na fundusz socjalny ponad 113.000,00 zł. jak i również zwiększenia na wy-
nagrodzenia. Pozostałe zmiany w dziale oświata wynikają z wniosków złożonych przez dyrektorów.  
W dziale pomocy społecznej tak, jak i po stronie dochodów zwiększenie o 31.500,00 zł. z tytułu otrzy-
manych dotacji, edukacyjna opieka wychowawcza zwiększenie o 20.000,00 zł. również dotyczy otrzy-
manej dotacji. W dziale 900 zwiększenie o 36.527,09 zł. dotyczy to realizacji projektu Czyste powietrze 
oraz otrzymanych odszkodowań z firmy Uniqa. Dział 921 i 926 zmiany wynikają z wniosków Rady  
Sołeckiej. Dziękuję.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik za uzasadnienie, właściwie szczegó-

łowo proponowanych zmian w uchwale budżetowej na rok bieżący. Poproszę o przedstawienie opinii 
Komisję Budżetu – Pana Przewodniczącego Lesława Wejmana. 

 
Pan Lesław Wejman – Komisja Budżetu na indywidualnym posiedzeniu, a także na wspólnym po-

siedzeniu wszystkich Komisji dokonaliśmy szczegółowej analizy wszystkich zmian. Dyskusja dotyczyła 
przede wszystkim zmniejszenia dochodów po stronie majątkowej w wysokości 2.000.000,00 zł. Otrzy-
maliśmy tu wyjaśnienie od Pani Skarbnik i kierownictwa. Mianowicie związane jest z mniejszym wyku-
pem przez inwestora terenów inwestycyjnych, bo te terminy się tam troszeczkę poprzesuwały. Do in-
nych spraw wyjaśnionych przez Panią Skarbnik nie wnosimy uwag, więc pozytywnie opiniujemy zmiany 
budżetowe. Dziękuję.  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Otwieram dyskusję 
w sprawie projektu zmian budżetowych. Kto z Pań lub Panów radnych chciałby zabrać głos, zadać py-
tanie? Nie widzę zgłoszeń, zatem zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania kolejnej uchwały.  

 
Uchwała Nr LXXII/478/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 września 2023 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Proszę Państwa radnych o oddanie głosu.   

     „za”                         –  11 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
Głosowało 11 radnych. Wszyscy głosowali „za”, a zatem zmiany uchwały budżetowej na rok bieżący 
zostały przyjęte jednogłośnie. Dziękuję.   

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej. 

Uchwała otrzymała Nr LXXII/478/2023 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2035. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Propozycję tą otrzymali Państwo radni na druku 620. O uza-
sadnienie również proszę Panią Skarbnik Gminy. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Proponowany projekt zmiana zakłada w załączniku nr 1 dokonanie zwięk-

szenia dochodów i wydatków, wynikających ze zmiany uchwały budżetowej w roku 2023, natomiast  
w załączniku nr 2 na podstawie porozumienia zawartego z Samorządem Województwa Wielkopol-
skiego ujęto zadanie „Przebudowa miejsc rekreacji w miejscowości Żychlin”. Otrzymane dofinansowa-
nie w kwocie 102.438,00 zł. stanowi 63,63% kosztów kwalifikowalnych operacji. Zadanie przewidziane 
do realizacji w roku 2024. Jak i również na podstawi decyzji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu oraz podpisanego porozumienia i aneksu przystąpiono do rea-
lizacji programu Czyste powietrze. Realizacja programu planowana jest w latach 2023-2024. Dziękuję.   

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję dotyczącą 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zabrać głos, zadać pytanie? Dziękuję. Nie ma zgłoszeń, zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowa-
nia.   

 
Uchwała Nr LXXII/479/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 września 2023 roku zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2023-
2035. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Proszę Państwa radnych o oddanie głosu.   

     „za”                         –  11 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
Oddano 11 głosów. Wszystkie „za”. Uchwała w sprawie zmiany WPF została przyjęta jednogłośnie. 
Dziękuję za głosowanie.  
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Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Kujawa Mirosław, Kwieciń-
ski Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej. 

Uchwała otrzymała Nr LXXII/479/2023 i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Tym samym zakończyliśmy blok głosowań.  
 

Punkt 7 porządku obrad – Informacja o pozyskanych środkach pozabudżetowych na zadania reali-
zowane przez Gminę Stare Miasto w 2023r. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Państwo radni otrzymali odpowiednio wcześniej tę informację 
na druku nr 621, niemniej o krótkie uzasadnienie proszę również Panią kierownik Elżbietę Perkowską.  
 

Pani Elżbieta Perkowska  – Szanowni Państwo, Analiza została sporządzona na podstawie infor-
macji pozyskanych z poszczególnych stanowisk Urzędu Gminy Stare Miasto, Gminnego Ośrodka  
Pomocy Społecznej oraz Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto. Analiza zwiera opis poszczególnych 
projektów wraz ze stanem ich realizacji, kosztami, opisem celów, efektów rzeczowych i obejmuje łącz-
nie 53 wnioski, w tym wnioski złożone – 22 i projekty realizowane, to są: Urząd Gminy Stare Miasto  
– 19, Biblioteka Publiczna – 2, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej – 4, szkoły – 4 i ochotnicze straże 
pożarne – 2 wnioski. Głównymi źródłami współfinansowania projektów są: Unia Europejska, programy 
i fundusze krajowe oraz programy wojewódzkie. W bieżącym roku na terenie gminy realizowane są 
projekty z zakresu: infrastruktury wodno-ściekowej oraz drogowej, edukacji, kultury i rozwoju czytel-
nictwa, pomocy społecznej i kompetencji cyfrowych. Gmina Stare Miasto zakończyła także swój udział 
w projekcie pn.: „Standardy obsługi inwestora w jednostkach samorządu terytorialnego Województwa 
Wielkopolskiego”. Projekt dotyczył uczestnictwa pracowników Urzędu Gminy w szkoleniach, warszta-
tach z zakresu obsługi inwestora i zakończył się otrzymaniem przez gminę Certyfikatu wdrożenia stan-
dardów obsługi inwestora. Powyższy projekt nie wymagał od gminy wkładu własnego z budżetu. Dzię-
kuję bardzo. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Czy Państwo radni mają może jakieś pytania 

do Pani kierownik do przedstawienia tych informacji? Pan Przewodniczący Lesław Wejman proszę. 
 
Pan Lesław Wejman – Komisja Budżetu dokonała szczegółowej analizy informacji dotyczących po-

zyskania środków. Można powiedzieć, że są 3 kategorie. Pierwsza kategoria to są pozyskane środki, 
zadania inwestycyjne wykonane, a nie ma jeszcze zapłaconych środków i ze strony czy to Marszałka 
najczęściej. Ta kwota jest niebagatelna, bo wynosi około 3.000.000,00 zł. Pomimo starań tu ze strony 
gminy no Urząd Marszałkowski tłumaczy się brakiem ludzi itd. niemniej ma to też wpływ na płynność 
naszą płatniczą. Druga część tych wniosków to są wnioski złożone, gdzie już mamy decyzje pozytywne 
i to są różne terminy realizacji. Część dotyczy tego roku, część dotyczy tego roku i następnego i tutaj  
w naszych działaniach musimy zwrócić uwagę, że w każdym z tych przypadków jest udział własny  
i w planach budżetowych na rok 2024 te sprawy będziemy musieli uwzględnić. Trzecia grupa to są 
wnioski złożone, a jeszcze nierozpatrzone. Jest tych wniosków kilka, one są bardzo istotne dla poszcze-
gólnych sołectw i terenu całej naszej gminy. Mamy nadzieję, że to będą działania pozytywne. Chciał-
bym tutaj podkreślić jedną sprawę, mianowicie dużą aktywność Pana Wójta i służb urzędu w zakresie 
sporządzenia tych wniosków, ale sporządzenie to jedno, ale starania się o to, żeby wnioski zostały po-
zytywnie rozpatrzone. Chciałbym także podkreślić tu dużą pracę wykonaną przez Panią Perkowską, bo 
tych wniosków jest dużo, a każdy z tych wniosków to jest ogrom materiału, trudny nawet nie raz do 
wyobrażenia. Dziękuję bardzo.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuje bardzo Panu Przewodniczącemu Wejmanowi, który 

w imieniu Komisji Budżetu przedstawił analizę dotyczącą tej informacji przekazaną przez Panią kierow-
nik Perkowską. Czy ktoś z Państwa jeszcze ma pytania lub uwagi do Pani kierownik? Nie widzę. Dziękuję 
Pani kierownik.   
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Informacja o pozyskanych środkach pozabudżetowych na zadania realizowane przez Gminę Stare Mia-
sto w 2023r. stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 8 porządku obrad – Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2023r. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Tutaj to sprawozdanie przedstawi Pani Skarbnik…Proszę Pani 
Skarbnik. Skoro zapowiedziałem ro sprawozdanie, to realizujmy ten punkt porządku obrad.  

Pani Jolanta Sobczak – Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za I półrocze 2023 
roku zostało sporządzone w wersji takiej skróconej z uwagi na to, że nie ma wymogu ustawowego 
przedkładania dokładnego sprawozdania z podziałem klasyfikacji budżetowej, dlatego Państwu przed-
stawię taką ogólną ocenę realizacji budżetu za I półrocze. Na planowane dochody 82.202.882,59 zł. 
wykonano 40.488.025,29 zł. co stanowi 49,25% planu. Natomiast na ogólne wydatki planowane 
85.829.875,16 zł. wykonano 39.783.614,73 zł. co stanowi 46,35% planu. Na planowane przychody 
5.426.922,57 zł. zrealizowano 5.133.798,24 zł. Rozchody stanowiące 1.800.000,00 zł. wykonano na 
300.000,00 zł. Ponadto realizacja funduszu sołeckiego według planu 702.055,05 zł. wykonano 
107.729,45 zł. co stanowi 15,35% planu. Jeśli chodzi o dochody majątkowe z planowanej kwoty 
11.731.576,00 zł. wykonano 1.523.113,13 zł. z uwagi na to, że część dochodów realizowanych jest  
z Polskiego Ładu i wpływ planowany jest w ostatnim kwartale tego roku, natomiast jeśli chodzi o wy-
datki majątkowe na planowane 15.019.922,73 zł. wykonano 4.017.026,56 zł. Tak, jak powiedziałam 
przy dochodach również wydatki majątkowe w dużej mierze wykonane są i będą w II półroczu bieżą-
cego roku. Dziękuję.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani Skarbnik. Odnośnie tego sprawozdania 
głos chce zabrać Pan Przewodniczący Komisji Budżetu – Pan Lesław Wejman proszę.  

Pan Lesław Wejman – Komisja Budżetu także dokonała analizy wykonania za I półrocze, niemniej 
mówimy tu I półrocze, obecnie jesteśmy już praktycznie po 3 kwartale, dlatego też te wyniki zupełnie 
są inne na dzień dzisiejszy niż były na półrocze, dlatego też ja nie będę się odnosił do cyfr, które w dużej 
mierze już są nieaktualne, niemniej Komisja … łącznie z Panią Skarbnik zwraca uwagę na to, najistot-
niejszą rzeczą w naszej, to mówiłem wcześniej, mianowicie kwestia realizacji środków z wszystkich tych 
dotacji, które przed nami są. Dziękuję.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Otwieram dyskusję 
w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze. Kto z Państwa chciałby zabrać głos? Nie 
widzę zgłoszeń, zatem zamykam dyskusję i tym samym punkt 8 porządku obrad zrealizowaliśmy. 

Punkt 9 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Pan Przewodniczący Komisji Budżetu już informację dwukrot-
nie przedstawiał. Czy ktoś z … tak. Pan Przewodniczący Stasiak proszę. 
 
 Pan Mirosław Stasiak – Protokół Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Stare Miasto. Komisja w składzie: Mirosław Stasiak, Andrzej Zając, Zdzisław Zimny. Przy 
udziale kierownika Nieruchomości i Mienia Pani Elżbiety Kaczmarek dokonała w dniu 31 sierpnia 2023 
roku wizji w terenie w zakresie wniosków o nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy Stare Miasto,  
a także wniosku o wykup działki obręb Modła Królewska, działka oznaczona numerem ewidencyjnym 
222/14, o pow. 0,0751 ha została zaopiniowana pozytywnie. Projekt uchwały zostanie przedłożony 
Radzie Gminy Stare Miasto w miesiącu październiku. Obręb Trójka, działka oznaczona numerem ewi-
dencyjnym 118/8, o pow. 0,0915 ha nie została zaopiniowana pozytywnie z uwagi na brak zabudowy 
infrastruktury drogowej. Obręb Stare Miasto, działka oznaczona numerem ewidencyjnym 107/17,  
o pow. 0,2315 ha. Wniosek zostanie rozpatrzony po utwardzeniu drogi przez wnioskodawcę. Obręb 
Stare Miasto, działka oznaczona numerem ewidencyjnym 558/11, o pow. 0,0221 ha wniosek w sprawie 
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wykupu działki zostanie rozpatrzony po złożeniu przez współwłaścicieli odrębnego wniosku o nieod-
płatne przekazanie nieruchomości na rzecz Gminy Stare Miasto. Komisja w składzie: Przewodniczący 
Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz Ochrony Środowiska – Mirosław Stasiak, Zastępca Przewod-
niczącego – Andrzej Zając, Członek Komisji – Zdzisław Zimny przy udziale kierownika Referatu Nieru-
chomości i Rozwoju Pani Elżbiety Kaczmarek. Dziękuję bardzo.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu Stasiakowi za infor-
mację o pracy jego Komisji. Czy ktoś z Państwa Przewodniczących innych pozostałych Komisji chce za-
brać głos? Nie. Dziękuję.  

Punkt 10 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Tutaj ja zacznę od informacji. Pan Przewodniczący Rady  

Powiatu Ryszard Nawrocki prosił mnie o poinformowanie Państwa radnych zebranych w sali dzisiaj, że 
chciał jak najbardziej wziąć udział w naszej sesji, jednak pilny wyjazd służbowy mu to uniemożliwił  
i prosił również o przekazanie krótkiej informacji, że na ostatniej sesji Rady Powiatu Szanowni Radni 
Powiatowi zatwierdzili inwestycję w Gminie Stare Miasto nową do realizacji w tym roku, mianowicie 
Wykonanie nakładki asfaltowej na ul. Staromiejskiej w Żychlinie. Tyle informacji od Pana Nawrockiego. 
Proszę bardzo, kto chciałby zabrać głos w punkcie 10, tj. sprawy bieżące, oświadczenia i informacje? 
Najpierw spośród radnych lub pracowników urzędu, a później ja widzę Pani zgłoszenie. Czy Państwo 
radni w tym punkcie zabrać głos? Proszę Pan Paweł Kwieciński.  

 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo Radni, Panie Wójcie. 

… chciałem teraz powiedzieć zawsze było domeną Pana radnego Lewandowskiego sprawa fotowoltaiki. 
My jakiś czas temu zafundowaliśmy Zakładowi Usług Wodnych fotowoltaikę. Czy oni w jakiś sposób 
nam to rekompensują? Panie Wójcie, bo chciałbym się dowiedzieć. Dziękuję.  

 
Pan Dariusz Puchała – Proszę takie pytania to już na piśmie.  

 
Pan Paweł Kwieciński – Dobrze, to okej wobec tego, ale … 
 
Pan Dariusz Puchała – Ja powiem, ale taką informację pełną, jeżeli też muszę przejrzeć, bo tak  

w tym przypadku jest … instalacja, która wspiera naszą oczyszczalnię ścieków. 
 
Pan Paweł Kwieciński – Dobrze, dziękuje.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Czyli Pan radny może zwrócić się w formie interpelacji tak? 

Jeszcze ktoś z Państwa radnych? Czy z Państwa sołtysów ktoś chciałby zabrać głos. Proszę bardzo Pan 
sołtys. Proszę podejść do mikrofonu.  

 
Pan Grzegorz Lis – Chciałem podziękować za zaangażowanie w dożynki Urzędowi Gminy. Szcze-

gólności Panu Wójtowi, kierownikowi ZGK, Panu dyrektorowi Biblioteki. Oczywiście mieszkańcom za 
pomoc i za wszelkie sprawy w zorganizowaniu dożynek. Mam nadzieję, że wszystkich podobały się do-
żynki, że wypadły na wysokim poziomie. Chciałem się zapytać Wysoką Radę i Pana Wójta co ma zamiar 
zrobić, żeby sprzeciwić się decyzji tych drastycznych podwyżek kanalizy Zakładu Usług Wodnych? Dzię-
kuję.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Ja myślę Panie sołtysie, bo troszeczkę nie do końca wyraźnie 
było słychać to pytanie, które Pan na końcu sformułował. Co do dożynek, to rozumiemy wszyscy, któ-
rzy brali udział, że były to udane dożynki. Gratulujemy organizatorom i dziękuję za ich pracę na rzecz 
święta plonów, natomiast pytanie, które Pan zadał to proszę też skierować na piśmie lub niezależnie 
zwrócić się do Pana Wójta. Więcej zgłoszeń … przepraszam. Obiecałem udzielenie głosu Panu 
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Radnemu Powiatowemu – Panu Jerzemu Rzepeckiemu. Bardzo proszę Panie radny, przepraszam po-
winienem wcześniej może to zrobić.  

 
Pan Jerzy Rzepecki – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie. Na samym wstępie chcia-

łem podziękować za zaproszenie tutaj na Wasze obrady. Bardzo mi się podoba prowadzenie tych ob-
rad. No i chciałem parę słów powiedzieć na temat 26, które były obrady w powiecie. Wiadomo, że 
wszyscy radni dbają o swoją gminę, w której zostali wybrani. Także i u nas ta sytuacja jest na tyle dobra, 
że mamy też Przewodniczącego, który tam też kieruje tymi obradami, ale nie wszystko może i nie 
wszystko nam się udaje. Chcę powiedzieć, że dostaliśmy, złożyliśmy wniosek na 2 drogi, które otrzy-
maliśmy na jedną drogę, tak jak inne gminy dostaliśmy to na drogę w Barczygłowie. Uważam, że droga 
w Liścu poczeka na następny rok, który też złożymy na pewno wniosek. Do 20 października musimy 
podać z gminy jakie rzeczy możemy, które drogi będą w pierwszej kolejności robione. Jesteśmy też 
uzależnieni od tego, innych radnych powiatowych z uwagi na to, że każdy bardzo chce u siebie zrobić. 
Ja uważam, że nasze drogi nie są bardzo dobre, ale nie są w złym stanie. No tak trzeba powiedzieć, bo 
nam to cały czas inni radni wytykają, że tylko dbamy o Gminę Stare Miasto. Gmina nasza rozwija się 
dosyć szybko według innych gmin i za to, co chciałem podziękować radnym na czele z Wójtem, że to 
czynicie. Jest okres ku temu, żeby mądrze tutaj rozplanować te środki, które tak otrzymujemy, bo prze-
cież dostaliśmy prawie 24 miliony, czy może powyżej 24 miliony dotacji z różnych dotacji na naszą 
gminę. No musimy tutaj przyznać, że my jako radni powiatowi też w tym uczestniczymy. Niestety 
wszystko nam się nie udaje tak, jak sobie zaplanujemy, ale przynajmniej 90% to nam się udaje. Tak, 
muszę przyznać i tutaj chcę poinformować, że naprawdę radni współpracują z nami, z nasza gminą. 
Uważają, że idzie to w dobrym kierunku. Tak, jak mówiliśmy wcześniej, że no każdy skrzeczy o swoje 
rzeczy. Tak jest, nie ma jak tutaj jest jednomyślność. Tam nie ma tej jednomyślności i każdy musi za-
biegać o te głosy, żeby na nasz teren te pieniądze wpływały. Także ja tutaj serdecznie dziękuję za za-
proszenie no i poinformowanie. Uważam, że tutaj mam stały kontakt z Panem Wójtem i złożymy de-
klaracje do 20 i co najbardziej potrzebna na naszych drogach powiatowej. Na dzień dzisiejszy ta droga 
w Barczygłowie rządzący uznali, że jest w priorytecie i tą drogę, na ta drogę dostaliśmy środki. To by 
było na tyle. Ja tutaj też jako Prezes OSP Modła Królewska chciałem podziękować za wszystkie środki, 
które otrzymaliśmy, ponieważ chcę nawiązać, że 10 lat od złożenia deklaracji w OSP, że będziemy re-
montować garaże, bo chcemy w tym roku zakończyć i ślicznie dziękuję za te środki, które przez te lata 
otrzymaliśmy do straży. Wiadomo, że to wszystko kosztuje bardzo dużo, drogo, ale myślę, że w tym 
roku uda nam się to wszystko zakończyć i ślicznie dziękuję radom. Nie tylko tej, bo prawie 3 rady w tym 
uczestniczyły, ale myślę, że to już w tym roku zakończymy. Czeka nas dużo większa inwestycja – bu-
dowa remizy, ponieważ to są lata 60. Także te budynki potrzebują naprawdę gruntownego remontu, 
ale przy pomocy gminy, przy pomocy Państwowej Straży, które dostajemy środki myślę, że podołamy 
sobie zrobić. Jakby jakieś były pytania czy cokolwiek, to … no i odnośnie tej nawierzchni. Udało nam się 
to przeforsować, chociaż nie wszyscy radni byli tak … że w ostatniej chwili udało nam się te 383.000,00 
zł. załatwić na tą nawierzchnię. No każdy, tak jak już mówiłem każdy chce jak najwięcej z tego budżetu. 
Ten budżet też nie jest taki mały, bo jest dużo większy niż zaczynaliśmy 5 lat temu. Zbliżają się wybory 
w kwietniu prawdopodobnie i każdy myśli pod kątem, żeby jak najwięcej przeciągnąć tego, tych finan-
sów do siebie można powiedzieć. Uważam, że w miarę możliwości będziemy w następnym budżecie 
więcej zaplanujemy, żebyśmy więcej tych środków dostali. Uważam, że to już chyba z Panem Wójtem 
uzgodnimy które te środki będą najbardziej potrzebne … wpisać do budżetu na następny rok. Dziękuję 
bardzo.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu Radnemu Powiatowemu za udział, za te 

informacje przekazane, szczególnie w sprawie, tj. nowa informacja przebudowy drogi w Barczygłowie 
w kierunku Kowalewka o ile pamiętam. Za to, że radni w powiecie starają się interesy naszej gminy 
prezentować i przebijać się z tym na forum Rady Powiatu. Proszę bardzo, głos zabrać chciał Pan Prze-
wodniczący Mirosław Stasiak. 

 
Pan Mirosław Stasiak – Szanowna Rado, w imieniu własnym i mieszkańców na tą chwilę, bo wia-

domo dopóki nie ma realizacji, nie ma po prostu danej inwestycji, to jeszcze się nie cieszymy, ale  
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w związku z tym Panie radny chciałbym Panu i Panu Nawrockiemu oraz tym radnym, którzy głosowali 
za tym budżetem i za tą drogą w miejscowości Barczygłów, która już jest oczekiwana od x lat, bo asfalt 
na tej drodze po prostu jest tylko 4 cm, podbudowa też jest słaba. Mało to, nie ma na tą chwilę chod-
nika, po którym mogliby mieszkańcy się swobodnie przemieszczać. Jeszcze raz bardzo serdecznie dzię-
kuję, a inaczej i bardziej podziękujemy jak jako mieszkańcy będziemy mieli ta inwestycję zrealizowaną. 
Dziękuję bardzo.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – No zapowiedź optymistyczna. Dziękuję za ten głos. Czy jeszcze 

ktoś z Państwa radnych? Tak, tak widzę, pamiętam, ale muszę dopytać czy najpierw z Państwa radnych 
lub sołtysów ktoś chce zabrać głos. Nie widzę teraz zgłoszeń zatem proszę Panią o podejście do mikro-
fonu i przedstawienie się, dobrze.  

 
Pani Justyna Cieślak – Dzień dobry. Witam Państwa serdecznie. Cieślak Justyna, reprezentuję dzi-

siaj, jestem Przewodniczącą Szkoły Podstawowej w Barczygłowie Rady Rodziców. Jestem tu dzisiaj 
względem pisma, które zostało złożone dnia 27.09 o numerze zarejestrowanym 11645/2023 w sprawie 
prawa oświatowego. Chciałbym złożyć, zgłosić tutaj przede wszystkim prośbę do Rady Gminy, aby za-
poznała się z ustawą art. 106 ust. 4 prawa oświatowego w sprawie przepraszam, bo się zagubiłam…  
w sprawie obowiązku przepisów prawa oświatowego, czyli organy prowadzące mają obowiązek na te-
renie swojej gminy pokrywać koszty przygotowania posiłków. Z moich informacji wynika, że takie 
koszty pokrywania posiłków odbywają się tylko i wyłącznie w szkole w Starym Mieście. Mam pytanie 
w związku z tym do Pana Wójta, czy rzeczywiście te koszty są pokrywane w szkole jak i przedszkolu  
w Starym Mieście? Koszty przygotowania posiłków.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Czy Pan Wójt teraz chce odpowiedzieć czy po prostu rozpatrzy 

ten wniosek? 
 
Pan Dariusz Puchała – Ja odpowiem, bo rozpatrzymy, tzn. ta informacja zostanie przygotowana 

na następną komisję i myślę, że na sesji też, ale to dotyczy, że tak powiem szerszego zakresu, a co do 
pisma, to tak, żeby też Państwo wiedzieli, co jest w treści itd. Jeżeli można to bym prosił na piśmie tak.   

 
Pani Justyna Cieślak – Oczywiście.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Pan Wójt prosi, żeby to, co Pani nam przedstawiła, żeby Pani 

to w formie pisemnej i to Pan Wójt odniesie się do tego i poinformuję Wysoką Radę. Czy Pani jeszcze 
chciała kontynuować?  

 
 Pani Justyna Cieślak – Jedno pytanie tylko. Czy organ prowadzony szkołę w Starym Mieście obo-

wiązują przepisy prawa oświatowego? 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – To jest takie nieprecyzyjne pytanie, wydaję mi się trochę re-

toryczne.  
 
Pan Dariusz Puchała – Pytanie jest trochę tendencyjne, ale ja wyjaśnię. Żebyście Państwo wiedzieli 

o co chodzi.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Pan Wójt chce zabrać głos, proszę.  
 
Pan Dariusz Puchała – Wpłynęły do nas 2 pisma, czyli wpłynęły do urzędu 2 pisma, które dotyczą 

tematu wyżywienia albo dopłat do cateringu albo w ogóle zmiany formy itd. My tutaj przygotowujemy 
pewne rozwiązanie, a pierwsze takie pismo pojawiło się już rok temu, jeżeli rozmawialiśmy nawet na 
zebraniach wiejskich czy ze szkoły w Żychlinie były pierwsze, później każda placówka po kolei można 
powiedzieć. To nie jest też tak, że my nie odcinamy się od tego, bo wiadomo, że do Rzecznika Praw 
Obywatelskich wpłynęły pisma z taką można powiedzieć informacją, który odniósł się do tego, że te 
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wymogi prawne powinny być spełnione, ale nie do końca jeszcze, co można powiedzieć te uwarunko-
wania prawne, czyli przepisy przygotowane pod to, żeby to wszystkie jednostki lubiły. My mamy pewne 
propozycje i dlatego też bym chciał, żeby później zaprosimy oczywiście też Państwa dyrektorów, na 
którym będziemy przygotowywać rozwiązanie, bo nie ukrywamy, że faktycznie jest taka sytuacja, że  
w niektórych szkołach mamy stołówki i kuchnie, w których są przygotowane, a w niektórych są dowo-
żone. No ta sytuacja jest troszeczkę taka można powiedzieć jeszcze nie do końca wyprostowana i nasza 
propozycja już powiem z góry biegła w kierunku tego, aby zapewnić na podstawie tworzenia stołówek 
w naszych szkołach, oczywiście nie wszystkich. W niektórych nie ma możliwości po prostu, żeby objąć 
wszystkie dzieci posiłkami, ale to jest dopiero można powiedzieć rozważane, bo będziemy przygoto-
wywać pod to odpowiednie przepisy.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Czy można tak powiedzieć Panie Wójcie, że w miarę ustaleń 

Państwo będą informowani, czyli … Pani zgłaszająca wniosek? 
 
Pan Dariusz Puchała – Tak, tzn. powiem w ten sposób. Orzecznictwo jest do tej pory różne. For-

malnie nie ma takich przepisów krótko mówiących o tym, że to jest już 100% obowiązek gmin. To jest 
można powiedzieć taka interpretacją, którą niektórzy … tutaj Pani też mówiła o art. 106 czy 106 ustawy 
prawa oświatowego. Zgadza się, bo jeżeli jest załóżmy możliwość dopłacania do cateringu, jeżeli jest 
on zamawiany, a nie ma kuchni, np. w szkole. Oczywiście nie będę tu mówił jeszcze o stołówkach,  
o wymogach takich prawno-formalnych, czyli Sanepidu itd. To jest dość duży taki temat i myślę, że to 
dobry początek, żebyśmy o tym zaczęli rozmawiać, ale na dzień dzisiejszy nie będę tu nic … 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Ja jeszcze podpowiedziałbym Pani, że Rada powołała i funk-

cjonuje u nas Komisja Oświaty Przewodniczącym. Prosiłbym może z Panem Przewodniczącym tej  
Komisji i z całą Komisją być w kontakcie jako organ Rady, który ma kontakt z kolei z Panem Wójtem  
i odwrotnie. Czy Pani jeszcze chciała coś dopytać? 

 
Pani Justyna Cieślak – Nie. Dziękuję, wystarczająco.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Dziękuję Pani za udział w naszej sesji i za zabranie głosu.  
 
Pani Justyna Cieślak – Do widzenia. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w ramach tego punktu 

obrad? Nie widzę zgłoszeń.  
 

Punkt 11 porządku obrad – Zakończenie obrad LXXII sesji Rady Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Zatem ogłaszam zakończenie LXXII sesji Rady Gminy Stare 

Miasto. Dziękuję wszystkim za udział. 

LXXII sesja zakończyła się o godz. 11:55. 
 
                   Protokołował:                                                                            Prowadzący obrady sesji:    

/-/ Mateusz Staciwa                  /-/ Karol Teodorczyk 


